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Technika se zakousla a historie se objevila 
 
 Dnešní název článku navazuje na nedávno zahájenou investici,     
a to na výstavbu ZTV pro 16 rodinných domů v lokalitě Na Slovensku. 
Vzhledem k tomu, že Doudleby nad Orlicí jsou zajímavým místem pro 
archeology, byl samozřejmě při této práci nařízen i archeologický 
průzkum.  
 Těžká technika se tedy skutečně zakousla do pole v místě budoucí 
cesty k rodinným domům a začala odebírat ornici. Právě na rozhraní 
s další vrstvou půdy se začaly objevovat tmavé fleky (omlouvám se za 
neodbornou, ale snad výstižnou terminologii), které ihned zaujaly paní 
PhDr. Martinu Bekovou z Muzea východních Čech z Rychnova nad 
Kněžnou. 
 Těžká technika musela ustoupit výzkumu a na historicky 
zajímavém území začaly ruční výkopové práce. Každý, kdo měl zájem, 
mohl se přijít podívat, jak se po dobu téměř 2 týdnů začala s pomocí 
drobného nářadí objevovat naše minulost. Odborný výklad k celé 
problematice přednesla všem přítomným ve středu 24. 07. 2013 přímo na 
místě prováděných výkopů osobně paní PhDr. M. Beková. Ukázala, co     
a kde se v jednotlivých jamách našlo – viz foto na titulní straně zpráv -    
a vysvětlila, z jaké doby jednotlivé nálezy asi pochází. Věřte, bylo 
zajímavé slyšet a vidět, z jakých střepů se dá naše historie poskládat.  

Asi nejcennějším předmětem je nález bronzového zdobeného 
šídla. Uvážíme-li, že se tyto nálezy datují do období 500 let před naším 
letopočtem, je nám jasné, že první písemná zmínka o Doudlebách nad 
Orlicí z 27. 07. 1259, co se osídlení těchto míst týká, je určitě překonaná. 

Stavební práce na veřejné zakázce (ZTV pro 16 RD), kterou 
získala firma KENVI z Kostelce nad Orlicí, mohou nyní opět pokračovat. 
Samozřejmě i nadále pod dohledem archeologů.  

A vy se můžete těšit na „pokračování příště“. 
 
Benátky se dočkaly 
 
 Po několikaletém kopání, kdy se do komunikace ukládal kabel 
NN, rekonstruoval se vodovod a loni se položila kanalizace, se v těchto 
dnech v ulici Na Benátkách provádí rekonstrukce krytu vozovky (foto na 



zadní straně zpráv). Práce provádí firma STRABAG Rychnov nad 
Kněžnou, která zvítězila ve výběrovém řízení a celé dílo je za více než 
600 000,- Kč. 
 Věřím tomu, že naši občané bydlící v této části Doudleb nad 
Orlicí budou spokojeni. 

S přáním hezkého zbytku léta 
Jiří Kaplan, starosta městyse 

 

 
Doudlebští hasiči pomáhali na Mělnicku 
 
          V měsíci červnu zasáhly naši republiku ničivé povodně. Způsobily 
velké materiální škody i oběti na lidských životech. Byl vyhlášen stav 
ohrožení a jednotky hasičů byly uvedeny do stavu pohotovosti. Naštěstí 
naše území nebylo zasaženo. Hasiči již 03. 06. nabídli svou pomoc při 
záchranných pracích. Po dohodě se starostou městyse byla naše pomoc 
nabídnuta spřáteleným obcím - Doudlebám v jižních Čechách                    
a Dublovicím ve středních Čechách, protože obě obce byly v pásmu, které 
povodně zasáhly. K odstraňování škod v obou obcích však naši pomoc 
nepotřebovali a tak jsme se obrátili na operační středisko hasičského 
záchranného sboru v Rychnově nad Kněžnou. Po první vlně povodní 
přišla druhá a naše nabízená pomoc byla (14. 06.) přijata. Městys zakoupil 
úklidové a čistící prostředky, hasiči naložili své vybavení a vyrazili do 
obce Hořín na Mělnicku. Do 16. 06. zde pomáhali odstraňovat způsobené 
povodňové škody. Tři dny čerpali vodu ze studní, vyklízeli sklepy, 
otloukali omítky. Pomoci se zúčastnili Dvořák Václav, Ješina Radek, 
Ribár Petr, Zakouřil Lukáš a Svatoš Jan. Všem patří za tuto pomoc 
poděkování. O jejich nasazení svědčí poděkování starosty Hořína                
i poděkování od lidí, kterým pomáhali. 
Konkrétně rád cituji: 
„Dobrý den vážený pane starosto. 

Jmenuji se Zdeňka Pekárková, jsem ze Zelčína /Mělnicko/ a chtěla bych 

moc poděkovat vašim hasičům - dobrovolníkům, kteří k nám při 

povodních vnesli pohodu, klid a hlavně spoustu udělané práce. Rádi na 

ně vzpomínáme a vždy, když se podíváme na můj dům bez omítek, hned si 

na ně vzpomenu. Je mi 70 let, ale radost pohledět na tak šikovné chlapce. 

Zdravím všechny hasiče z Orlických hor, mějte se hezky a děkuji.  

Zdeňka a Jiří Pekárkovi, Hořín - Zelčín 9.“ 

                                                Ota Kopsa 
                              

Dovolte, abych i já se připojil k obdrženému 
děkovnému dopisu, který mě velmi potěšil. Velice si vážím přístupu, 
obětavosti a ochoty, se kterou naši hasiči jeli pomáhat postiženým.          
A i touto cestou jim za tuto práci při pomoci druhým děkuji. 

Jiří Kaplan 
 

 
            Místní knihovna 

 

   Ve čtvrtek  5.  září  v 18,00  hodin  Jiří  Černý  představí   
     v zrcadlovém  sále  doudlebského  zámku  hudbu básníka        
     a prozaika Leonarda Cohena. 
 

          Jiří Černý, hudební kritik, publicista             
a moderátor. Za dob tzv. „normalizace" 
s Antidiskotékami objížděl kluby po českých 
městech a mj. pravidelně posluchačům pouštěl 
i písničky zakázaných písničkářů nebo muzikantů, 
kteří emigrovali. I dnes dokáže návštěvníky svých 
pořadů potěšit nejen hudbou, kterou pouští               
a komentuje, ale i glosami, jež k jeho pořadům 
neodmyslitelně patří. Posluchače navíc pokaždé 

přesvědčí o tom, že je i v současné houšti konzumu stále dost toho 
kvalitního, co se dá a má poslouchat, a že je také o čem mluvit                 
a diskutovat.  

 
          Leonard Cohen - kanadský písničkář, básník 
a prozaik, který své texty velmi osobitým                 
a svébytným způsobem prezentuje. Jeho hlas je 
nezapomenutelný a jeho projev velmi často 
šansonový. Je představitelem moderní kanadské 
poezie, i když slavným se stal zřejmě především 



právě jako autor textů svých písní. Ve svých textech také často protestuje 
proti temným stránkám současného světa. Fascinuje ho erotika, láska, 
zen-buddhismus... temné stránky života. 
 

 Pro příznivce slova čteného nahlas a milovníky knížek vůbec bylo 
vymyšleno POČTENÍČKO. 
V pořadí třetí se uskuteční v knihovně v úterý 12. září od 15,30 hodin.  
Jste srdečně zváni na zhruba hodinové přátelské setkání nad knížkami 
s těmi, kteří mají chuť si něco poslechnout nebo se sami zapojit do čtení, 
sdílet s ostatními něco zajímavého či povznášejícího, a nebo se prostě 
pobavit. Bude připravena četba pro děti i dospělé a můžete přinést            
i knížku vlastní… 
 

 Výstava známého doudlebského malíře Josefa Václava Klimta 
bude v knihovně pokračovat až do konce prázdnin. 
 
Od září bude obnoven prodej starších knížek za velmi příznivé ceny. 

 
Příjemný zbytek léta přeje 

Helena Hájková, knihovnice 
 

 
   

Náboženská obec Církve československé husitské v Kostelci 
nad  Orlicí,   místní  obec  Doudleby  nad  Orlicí,   Husův  sbor, 
farářka  - administrátorka   Mgr. Alena Naimanová, bytem 
Rychnov nad Kněžnou, Bezručova 16, tel. 494 534 854 nebo 
739 071 416 mail: naina@seznam.cz 

Bohoslužby každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10 hodin  
Bohoslužby v srpnu: 18. 8. v 10 hodin 
Bohoslužby v září: 1. a 15. září v 10 hodin. 
V neděli 8. 9. se ve 14 hodin zúčastníme bohoslužeb s udělením svátosti 
biřmování v Kostelci nad Orlicí. (slouží patriarcha církve, ThDr. Tomáš 
Butta) 
Bližší informace na vývěsce u sboru. 
 

Odpadové hospodářství  
 
Vážení občané, 

v loňském roce jsme pro vaše pohodlí zvýšili stávající počet 
sběrných hnízd na tříděný odpad a množství komodit jsme rozšířili          
o námi prováděný svoz papíru. Na bedra obecních zaměstnanců tak 
přibylo další břímě v podobě svozu, výsypu a dotřídění obsahu nádob.  

To byste nevěřili, co všechno někteří dovedou mezi papír vyhodit. 
Igelitem počínaje, přes sklo, kabely až zbytky od oběda konče. Nevím, 
zdali je to mentalitou, pohodlím či leností dojít až k popelnici či do 
sběrného dvora, ale je třeba si uvědomit, že čas potřebný pro dotřídění 
papíru mohl být využit efektivněji pro zkvalitnění jiných služeb. 

Méně evidentní je nesprávné uložení papírových pytlů od 
stavebního materiálu nebo prázdných krabic od mléka a džusu do 
modrého kontejneru na papír. Zatímco pytle náleží do směsného 
komunálního odpadu, tetrapack patří do žlutých nádob na plasty, odkud je 
„ukrajinskou“ třídící linkou firmy Ekola dotřiďován.  

Poslední dobou se nám u některých sběrných hnízd rozšířil takový 
nešvar. Předměty, které se svojí velikostí nevejdou do otvorů v nádobách, 
jsou nedbale umisťovány v jejich okolí, které svou přítomností hyzdí, 
přičemž i obsluze zajišťující výsyp nádob ztěžují práci. Bylo by vhodné 
zmiňovanému nadměrnému odpadu domluvit, aby příště zamířil do 
sběrného dvora. 

 
Děkuji za případnou spolupráci 
vytvářet čistší Doudleby. 

 
Milan Skalický, technik 

 
 
 
 
 
 
 

 



  Hasiči v Doudlebách nad Orlicí 
 

 V roce 1989 na okrskové soutěži 13. května 
konané ve Slatině nad Zdobnicí naše družstvo obsadilo 4. místo. Dne 11. 
listopadu vznikl požár stohu slámy ve VÚCHP za Bažantnicí. Za účasti 
střídajících se 19 členů našeho sboru na dohlídce, stoh dohoříval tři dny. 
 V roce 1990 po listopadové revoluci došlo v orgánech sborů         
a názvosloví hasičstva k řadě změn. 2. června na řádném plenárním 
zasedání ÚV  SPO ČR rozšířeném o delegáty okresů, konaném v Jesenici 
okres Praha - západ, byl schválen název organizace „Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska“, namísto „Základní organizace svazu požární 
ochrany“  došlo k přejmenování na „Sbor dobrovolných hasičů“. Výroční 
členská schůze se stala „Valnou hromadou“ a místo předsedy se opět 
začíná používat název „starosta“.  

Dne 8. listopadu zemřel v nedožitých 79 letech Leopold Poláček, 
náš nejstarší člen (již od roku 1947). 
 

Období let 1991 – 2000 
 V roce 1991 od 12. ledna se čestným členem sboru dobrovolných 
hasičů stal bývalý tajemník MNV Ota Kopsa. 
 V roce 1992 jako každý rok, byly zjara prováděny protipožární 
prohlídky a bylo dále pokračováno na přestavbě bufetu na klubovnu 
hasičů. 8. května byla v Potštejně okrsková soutěž, ale naše družstvo se 
umístilo až na sedmém místě. K výročí 80. let školy byla ve dnech 27. – 
28. června uspořádána výstava, na kterou náš sbor zapůjčil kroniku sboru, 
uniformu a přilbu. 
 V roce 1993 sbor prožívá hlubokou krizi. Vzrůstá nezájem o práci 
ve sboru. K 120. letům vambereckého sboru je uspořádána okrsková 
soutěž, ale náš sbor se nezúčastnil. Na schůzi obecního zastupitelstva 
pokládá funkci velitele Petr Prouza. Jeho zástupcem je pověřen starosta 
SDH Josef Jampílek a zástupcem velitele je zvolen Antonín Brož až do 
doby řádných voleb velitele a jeho schválení obecním zastupitelstvem. 
21. května je pak svolána mimořádná členská schůze za účasti starosty 
obce Josefa Mazury, kde je jednáno o práci ve sboru. 

V roce 1994 22. dubna je předána výstroj členům zásahového 
družstva. Jeho velitelem byl zvolen Antonín Brož se členy: Ota Kopsa, 
Roman Pavliš, Jiří Vacek, Jaroslav Odehnal, Josef Šefčík, Josef Jampílek 

a Ludovít Vidlička. Do funkce preventisty byl zvolen Josef Šefčík. Vše 
bylo schváleno radou obce. Okrsková soutěž se toho roku pořádala ve 
Slatině nad Zdobnicí, kde jsme se umístili až na devátém místě. 
Pokračovalo se s  přebudováváním bufetu. Pokládalo se PVC, dělaly se 
obklady a byla přivezena kuchyň. 
 V roce 1996 proběhly změny ve výboru: starostou se stal Jiří 
Vacek, velitelem Antonín Brož, strojníkem Ota Kopsa, referentem 
prevence Josef Šefčík, jednatelem Josef Mazura, pokladníkem Jaroslav 
Odehnal, referentem MTZ a kronikářem Zdeněk Moravec a revizory 
Josef Jampílek a Božena Brožová. Na okrskové soutěži v Potštejně jsme 
se umístili na devátém místě. V klubovně se pokračovalo s opravou 
sklepa, úklidem dvora za klubovnou, montovali se žaluzie a přivezla se 
lednička do kuchyně. 25. září starosta obce Jiří Kaplan a za hasiče 
Zdeněk Moravec předali na Okresní úřad v Rychnově nad Kněžnou 
písemnou žádost o bezplatný převod budovy bývalého bufetu do 
vlastnictví městyse. Ten jej poskytl k užívání hasičům.  
 V roce 1997 je na veřejné schůzi obecního zastupitelstva 
schváleno zásahové družstvo SDH. Do klubovny jsme dostali ze školy 
starší elektrický sporák. V dubnu byla provedena oprava stříkačky           
a v „Agru“ její přestříkání. Dne 13. května byly z Bojanova přivezeny 
hadice na okrskovou soutěž, která se konala 24. května v Potštejně. Naše 
družstvo bylo až na devátém místě. Dne 27. 6. jsme se připravovali na 
námětové cvičení, které se konalo 5. července v Merklovicích, při stém 
výročí založení sboru. Již 7. července začaly na Moravě a ve východních 
Čechách záplavy, které snad do té doby neměly pamětníka. Náš sbor 
se účastnil čerpání vody z dvaceti sklepů a patnácti studní v Doudlebách 
nad Orlicí. Po tři dny se těchto akcí účastnili Ota Kopsa, Antonín Brož, 
Josef Jampílek, Jiří Volf, Jaroslav Odehnal, Ladislav Novotný a Roman 
Pavliš. Dne 5. října byla do „Agra“ odvezena Avia na přestříkání. 
  V roce 1998 byly provedeny změny ve výboru: zástupcem 
velitele se stává Ota Kopsa a preventistou je Václav Kubíček. Teprve dne 
21. ledna bylo z „Agra“ přivezeno přestříkané hasičské auto Avia, takže 
je připraveno na technickou prohlídku. Dne 23. dubna se starosta obce 
Jiří Kaplan a za SDH Zdeněk Moravec zúčastnili semináře v Týništi nad 
Orlicí s přednáškou Ing. Vladislava Banasinského na téma „Obec             
a požární ochrana“. Dne 23. května se pořádala okrsková soutěž 



ku příležitosti 110. let SDH v Pekle nad Zdobnicí. Naše družstvo se 
konečně umístilo na výborném třetím místě. Dne 23. července před 1 
hodinou ranní došlo na okrese Rychnov nad Kněžnou k přívalové 
povodni způsobené průtrží mračen. Celkové škody byly za 
1 927 910 000,- Kč. Postiženo bylo 30 obcí a zahynulo 7 osob. Zcela 
zničeno bylo 21 domů    a poškozeno bylo 1 299 domů a bytů. Poškozeno 
bylo 250 km silnic        a zničeno 11 mostů. V obcích bylo postiženo 
území o rozloze 26 734 ha   a počet obyvatel, jichž se povodeň dotkla, byl 
27 598. Úhyn zvířat           byl o celkové hmotnosti 117 t. Naší obce se 
povodeň nedotkla. Pokračovaly práce v klubovně SDH. Byly dodělány 
odpady, připojen boiler a elektrický sporák v kuchyni, instalace a uvedení 
do provozu přímotopů na plyn. Dne 14. prosince byl zakoupen agregát 
Honda na čerpání studní. Dne 12. listopadu byl plyn zprovozněn, takže 
„už topíme“. Dne 27. listopadu se pořádala v klubovně první valná 
hromada a 31. prosince 1998 první Silvestr. Od 30. srpna 1986 do konce 
roku 1998 bylo odpracováno jednotlivými členy hasičského sboru 1955 
hodin a nečleny 245 hodin. Celkově tedy bylo odpracováno 2200 
brigádnických hodin zdarma. 

V roce 1999 dne 8. května jsme po jedenácti letech pořádali 
v Doudlebách nad Orlicí okrskovou soutěž u malého splávku jako 
zkoušku na soutěž při příležitosti 120. výročí založení zdejšího 
hasičského sboru. Z 12 družstev jsme skončili na osmém místě.  

Dne 2. dubna vypukl požár domku Fr. Slavíka čp. 109 ve 
Fügnerově ulici. Došlo k zapálení z nedbalosti, pachatel zjištěn nebyl. Po 
přívalu deště dne 24. dubna byla zatopena stará hasičská zbrojnice            
a u železničního přejezdu stavení Libora Krska. Zásahu od 15,00 do 
19,30 hodin se zúčastnilo 10 členů sboru a starosta obce Jiří Kaplan.  

Výstavba hasičské zbrojnice a garáží.  
Po různých problémech se nám podařilo sehnat povolení na tuto 

stavbu. Dne 27. června jsme vyměřovali základy na dvougaráž a již       
29. června se vybíraly základy a tím byla výstavba zahájena. Dne          
30. července byly základy již vybetovány a 14. srpna první cihlu na tuto 
stavbu položil Ota Kopsa. Do konce roku bylo odpracováno 45 brigád 
s 862,5 hodinami zdarma.  

pokračování příště  

Zdeněk Moravec 

Okurková sezóna 
 

Znáte to. Máte v kalendáři termín, že do tehdy a tehdy musí být 
hotovo to a to.  

Spousta z nás dělá věci s předstihem a termín je pro ně jen 
takovým lehkým upozorněním, nad kterým se pousmějí, že přece oni jsou 
nejlepší a už to mají dááávno hotové. Jak bychom je nazvali? Oni sami si 
patrně v duchu říkají „perfekcionalisté“, my, co je tiše či nahlas 
obdivujeme máme závistivější přezdívku: „honiči triček“. 

Pak tu máme další skupinu – „vyplazovači jazyka“. Ti sice 
termíny plní, ale poté by si potřebovali hodit nohy na stůl a alespoň půl 
dne odpočívat, protože jsou celí schvácení, jak sprintovali se svými úkoly 
na poslední chvíli.  

Jsou mezi námi i různé podkategorie. Například „damokláči“. Oni 
by sice všechno stihli včas, ale jaksi se jim nechce a rádi věci odkládají. 
Navíc patrně někde ve skrytu duše moc dobře vědí, že když na ně už už 
dopadá onen pomyslný „Damoklův meč“, dokážou ze sebe vymačkat 
neuvěřitelné výkony. Upřímně řečeno, někdy i s lepšími výsledky, nežli 
když by dělali vše v poklidu. Zkrátka mírný stres je inspiruje. 

Ale co dělat, když máte před sebou termín vydání nějakého 
občasníku a víte, že jsou prázdniny. Kategorie nekategorie, není o čem 
psát, ani v předstihu, ani na poslední chvíli, ani pod tlakem. „Džambulce“ 
už byly spočítány všechny alkoholické buňky v těle, naši vládní činitelé 
nás po rozpadu všech svých komor asi taky ničím nepřekvapí, jméno 
anglického prince je též všeobecně známo. A normální lidé? Ti mají 
dovolenou nebo finišují před ní či dohánějí, co jim díky dovolené zůstalo 
nevyřízeno ležet na stole. Nic převratného se zkrátka neděje. A kdo 
vlastně sakra má ten článek psát? A o čem? Že bychom zkusili starou 
ověřenou fintu zvanou „novinářská kachna“? Jenže to je vlastně jen další 
lež, kterých už máme všichni plné zuby. Nene, schválně věšet bulíky na 
nos nikomu nebudeme. To radši nic. 

Takže resume…. pokud hledáte ještě nějaký další hlubokomyslný 
příspěvek, který by zpestřil horkem unavený obsah tohoto zpravodaje, 
vzdejte to. Je teplo, je dusno, jsou prázdniny… je okurková sezóna…. 
Snad někdy příště… 

S doufáním ve vaše pochopení  
redakční rada 



 
  OČKOVÁNÍ  PSŮ 
  PROTI  VZTEKLINĚ 

 
       Středa     11. 9. 2013    15.00 - 16.00  hod 
       Středa     18. 9. 2013    15.00 - 15.30  hod 

 
V garáži za úřadem městyse  

Cena 90,- Kč 
Nezapomeňte očkovací průkaz psa! 
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